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 Slibdepot Westvlietweg. 
Wenselijk?

Op 8 maart 2023 werden we alle-
maal opgeschrikt door een bericht 
in de lokale media over de komst 
van een slibdepot vlakbij Oud Voor-
burg. Het heeft wel 4 weken geduurd 
voordat we over alle resultaten van 
de onderzoeken naar lucht, geluid, 
water en verkeer konden beschik-
ken. De Omgevingsdienst Haag-
landen heeft een ongekende grote 
hoeveelheid zienswijzen ontvangen.

Het bestuur van uw wijkvereniging 
heeft een gedetailleerde zienswijze 
ingediend.

De beoogde nieuwe locatie ligt op 
het bedrijvenpark Westvlietweg in 
Den Haag. Het ligt in de Vlietzone. 
De provincie Zuid-Holland heeft in 
2019 besloten de Vlietzone op te 

nemen in het Landschapspark Zuid-
vleugel. In februari 2023 is door de 
Statenleden unaniem een motie 
aangenomen waarin staat dat 
HMC-categorie en- of zwaar trans-
portbedrijven niet passen in het 
beeld “Vlietwaardig”. 

Bovendien is er overeenstem-
ming tussen de provincie en de 
gemeenten Den Haag en LV dat 
de Westvlietweg gevaarlijk is door 
het vele vrachtverkeer. De geza-
menlijke intentie is een slow lane 
of fietsstraat te realiseren. Meer 
vrachtverkeer mag niet worden 
toegestaan.
De ontwikkelingen voor de Vliet-
zone onder regie van de Provincie 
zijn van het allergrootste belang 
voor de inwoners langs de Vliet.

Wij maken ons er niet zo’n zorgen 
om, want wanneer je ook komt, het is 
er hartstikke druk. Het helpt, aldus 
Jeroen, dat hij profiteert van ruimte 
die de gemeente Leidschendam-Voor-
burg biedt aan ondernemers die 
een terras willen openen, mits de 
omstandigheden het toestaan. Com-
plimentje voor de gemeente. 

Jeroen haalt zijn bonbons en andere 
producenten gedeeltelijk bij andere 
patissiers, als ze goed genoeg zijn, en 
gedeeltelijk maakt hij ze zelf. Zoals de 
chocoladeasperges die er in het asper-
geseizoen liggen. Een mooie aanwinst 
voor onze Herenstraat dus, maar om 
een andere reden. Want Jeroens 
enthousiasme voor chocolade wordt 

geëvenaard door zijn enthousiasme 
voor samenwerking met allerlei 
buren in de Herenstraat. Een paar 
leuke voorbeelden: zijn overburen 
hebben een restaurant en kunnen 
gebruik maken van zijn terras, net 
als de bakker schuin tegenover. Hij 
verkoopt limoncello van het wijnhuis 
aan de zijkant. En de kans dat je een 
chocolaatje van Jeroen krijgt bij je 
favoriete kapper in de Herenstraat is 
ook groot. Van de weeromstuit levert 
de nieuwe bloemenwinkel uit de 
Herenstraat de planten bij Jeroen en 
zijn buren. Dit soort samenwerking 
maakt de Herenstraat voor ons alle-
maal aantrekkelijker. Schrijver dezes 
geniet tijdens het schrijven van het 
pure pindarotsje dat hij meenam.

Chocola en 
samenwerking
Nog maar veertien weken geleden opende Jeroen Vergouw 
zijn chocoladehuis aan de Herenstraat 107 in Voorburg. 
Hij vertelde ons dat het begon als een experiment, om te 
kijken of zo’n chocoladewinkel, met goede koffie en allerlei 
heerlijkheden ter plekke bij ons in Voorburg kan slagen.



2

Peter, Maarten en Rob vertel eens wat 
meer over dit initiatief.
Maarten zit in de ET commissie 
samen met Etienne Vollebregt, Bram 
van Mannekes, Henk Marius, Toon 
van der Heyden, Jan Willem Groen 
en Tjaard Vermeulen.
Twee jaar geleden is de commissie 
ontstaan vanuit een initiatief van de 
wijkvereniging. In eerste instantie 
hield de commissie, samen met de 
stichting Buurkracht en met steun 
van de gemeente, een enquête onder 
alle bewoners van de deelwijken 5 en 
6. Daarbij deed ze ook een oproep om 
actief te worden. Er zijn nu drie buurt-
teams actief in oud Voorburg, die zich 
richten op de onderwerpen isolatie, 
zonnepanelen en warmtepompen. 
Maarten, Peter en Rob zitten in het 
wamtepompteam samen met Klazien 
Benschop, Ton de Bueger, Mik Drabbe 
en Hein Vettewinkel. Zij denken dat 
hybrideverwarming, waarbij naast 
de cv-ketel een warmtepomp geïn-
stalleerd wordt, geschikt is voor veel 
van de vrij oude huizen in deze wijk. 
Dit te meer omdat Oud Voorburg vol-
gens de Lokale Energiestrategie van 
L-V pas over 20 jaar aan de beurt is 
om over te gaan op schone energie 
als één van de laatste wijken binnen 
de gemeente.

Peter, Maarten en Rob waarom hebben 
jullie je voor dit buurtteam opgegeven?
Voor Rob vloeit dit voort vanuit een 
persoonlijke interesse, hij wilde zelf 
graag een warmtepomp en was al 
geïnteresseerd in energietransitie. 
Het zoeken naar oplossingen zit hem 
in het bloed. In zijn werk richt hij 
zich ook op sustainability. Zoals het 
overhevelen van datacenters naar 
the cloud en het optimaliseren hier-
van, zodat ze veel minder energie 
gaan gebruiken. Familieleden vragen 
hem regelmatig om advies als er een 
beslissing moet worden genomen 
qua duurzame energie.
Maarten is ook technicus. Hij is poli-
tiek actief en wilde na zijn pensione-
ring een stap zetten binnen politiek 
en techniek. Maarten is zich met 
name gaan bezighouden met ener-
gietransitie in de gebouwde omge-
ving. Welke praktisch uitvoerbare 
maatregelen kan de politiek het 
beste nemen?
Peter is bijzonder geïnteresseerd in 
het terugbrengen van het gebruik 
van fossiele brandstof en heeft zelf al 
sinds 2012 als lid van een coöperatie 

zonnepanelen op de Caballero fabriek 
in de Binckhorst. Hij probeert ook 
heel bewust om te gaan met de tem-
peratuur in zijn eigen huis. Bij kou 
een paar truien dragen is voor hem 
geen opgave. Na een oproep van de 
commissie vervult ook hij een actieve 
rol binnen het team.

Voelt de huidige generatie cq. jullie 
kinderen zich betrokken? Hun kinde-
ren zijn er wel mee bezig, maar voor 
jonge mensen is het lastig subsidie te 
krijgen en bij een verbouwing van een 
huis kan het lastig financieren zijn. 
Misschien zouden jonge bewoners 
die een huis kopen, advies moeten 
krijgen over de aanpassingen waar-
mee ze hun huis toekomstbestendig 
kunnen maken, voordat ze erin gaan 
wonen. Daarbij hoort ook informa-
tie over de financieringsmogelijkhe-
den en advies over prioriteiten als 
bepaalde onderdelen financieel niet 
haalbaar zijn. 

Maarten wat hoop je te bereiken in 
Oud Voorburg? Hij hoopt te bereiken 
dat zoveel mogelijk mensen te weten 
komen welke maatregelen ze kunnen 
nemen om hun huis te verduurzamen 
en dat ze daarmee enthousiast aan de 
slag gaan. 

Voorburg heeft diverse type woningen. 
Kan het streven naar energieneutraal 
ten koste van de uitstraling van de 
wijk gaan? 
Ja, maar de wens is wel om de uitstra-
ling van de wijk te behouden. Soms 
is nieuwbouw de enige optie om een 
energieneutraal huis te krijgen. Dan 
is een nieuw huis in oude stijl het 
beste. 

Waar zijn jullie tevreden over en wat 
kan beter en hoe?
De initiatieven van de commissie 
hebben geleid tot drie bijzonder goed 
bezochte avonden over isolatie, zon-
nepanelen en warmtepompen. Op 
deze avonden gingen de deelnemers 
in gesprek met deskundigen. Ook 
vroegen velen een offerte aan bij een 
leverancier. Het is tot nu toe echter 
nog niet duidelijk wat dit heeft opge-
leverd en of de mensen tevreden zijn. 
Daarom wil de commissie via een 
enquête naar de ervaringen van de 
deelnemers te vragen. 
Rob hoopt dat de warmtepomp als 
onderwerp inzichtelijker is gewor-
den. Ook hijzelf heeft veel opgestoken 

Interview energieteam Peter, Maarten & Rob
De commissie EnergieTransitie van wijkvereniging Oud 
Voorburg helpt mede-bewoners van deze wijk op weg 
met de energietransitie. Maarten de Groot, Rob van 
Engelshoven en Peter van den Homberg richten zich op 
warmtepompen. Wie zijn zij, waarom vinden ze dit zo 
belangrijk en waar zijn ze op dit moment mee bezig?

van de adviezen die een onafhanke-
lijk deskundige aan een zestal bewo-
ners heeft gegeven. De techniek van 
hybride verwarming met een warm-
tepomp is complex en tamelijk nieuw. 
Met zonnepanelen en isoleren is al 
veel langer ervaring. De energiecrisis 
gaf wind in de zeilen. Wie wil niet zijn 
energierekening omlaag brengen? 
We zijn met twee deelwijken van 
Oud-Voorburg begonnen en hopen 
dit initiatief de komende jaren naar 
andere deelwijken uit te breiden.

Stel dat je installateur je adviseert toch 
maar te kiezen voor een gasketel zijn 
jullie het daar mee eens?
Voor verwarming met alléén een 
warmtepomp moet een huis goed 
geïsoleerd zijn. Dat is lastig te rea-
liseren bij veel huizen in Oud Voor-
burg. Het is mogelijk om naast de 
cv-ketel een lichte warmtepomp te 
installeren. Samen heet dit hybride 
verwarming. Een warmtepomp biedt 
meer efficiëntie. Je gaat veel minder 
gas verbruiken en iets meer elektri-
citeit. Een cv-ketel kan nooit meer 
energie in de vorm van warmte leve-
ren als je er in stopt via het gas Een 
warmtepomp, daarentegen, kan drie-
maal zoveel energie in de vorm van 
warmte leveren als je er in stopt via 

elektriciteit, tenminste zolang het 
buiten niet al te koud is. Elektriciteit 
is duurder maar door een warmte-
pomp haal je veel meer warmte-ener-
gie op. Er zijn regelmatig klachten 
over geluid bij een warmtepomp, 
maar ook hierbij kan een goed advies 
helpen, want bijvoorbeeld afstand tot 
het huis kan geluid reduceren.

Is stadsverwarming niet gewoon de 
meest eenvoudige oplossing? Dat 
zou zeker na 2040 een structurele 
oplossing kunnen zijn. Maar voor de 
smallere straten wordt het technisch 
lastig combineren met de bestaande 
ondergrondse leidingen. Voor brede 
straten als de Parkweg is dit zeker 
een mogelijkheid. Er zijn uiteindelijk 
drie opties: gas maar dan duurzaam 
gas bv waterstof, alle huizen met 
een zware warmtepomp uitrusten of 
aanleg van een warmtenet/stadsver-
warming. Isoleren blijft in ieder geval 
een hoofdzaak.

Dank aan Maarten, Peter en Rob voor 
dit interview 

Mocht dit artikel vragen oproepen, 
stuur dan een mail naar 
warmtepompteamoudvoorburg@
gmail.com

about:blank
about:blank
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Meer informatie
De ticketverkoop voor het Huygens Festival start medio juni. Prijzen: circa 
25 euro voor een avondvoorstelling, tussen de 0 en 15 euro voor optredens 
overdag. “Het is een laagdrempelig evenement”, benadrukt Annet. Het 
programma op het hoofdpodium in de Oude Kerk is ook te volgen via een 
livestream op Midvliet TV. Meer informatie op www.huygensfestival.nl.

Nu gaan we verder met de buurten 1 en 
3, gelegen tussen de Parkweg, Laan van 
Nieuw Oosteinde, Broeksloot en Schel-
linglaan. Allereerst zijn alle bewoners 
uitgenodigd om een enquête digitaal 
in te vullen. De uitnodigingen daar-
voor zijn door een aantal vrijwilligers 
in alle brievenbussen gedaan. Mocht 
u als bewoner van de buurt geen brief 
ontvangen hebben, ga dan naar de spe-
ciale website voor uw buurt: 
oud-voorburg1-3.buurkracht-online.nl.

Net zoals in de buurten 5 en 6 is het 
onze intentie om een of meerdere 
buurtteams samen te stellen. In over-
leg zullen zij verschillende onderwer-
pen nader uitwerken, om later in het 
jaar hun bevindingen te delen met 
alle buurtgenoten. Welke dat zijn, is 
mede afhankelijk van de resultaten 
van de enquête. Weet u nu al dat u 
wilt meedenken en doen, ga dan naar 
de speciale buurt-website.

Energietransitie in Oud Voorburg: 
we zijn er nog lang niet!
Vorig jaar hebben we, de Energietransitie Commissie van 
de wijkvereniging, ons geconcentreerd op het informeren 
en motiveren door bewoners in de buurten 5 en 6 rond het 
Van Deventerplein en de Vijverhof van hun buurtgenoten. 
De nummering van de buurten komt overeen met de 
indeling door de wijkvereniging van onze wijk Oud 
Voorburg.

Voor de buurten 5 en 6 die eerder 
onze aandacht hadden, zien we nog 
meer transitiepotentieel. Daarom 
laten we het er niet bij zitten en 
zullen we binnenkort met een 
tweede enquête inventariseren 
wat we nog meer kunnen doen. 
Ook daarvoor zouden we graag 
nieuwe enthousiaste buurtgenoten 
vragen zich aan te melden op hun 
buurt-website: oud-voorburg5-6.
buurkracht-online.nl. Daar vindt u 
ook alle informatie over onze, geza-
menlijk met buurtgenoten, onder-
nomen activiteiten.

Twee belangrijke dingen hebben we 
tot nu toe geleerd: Er is veel animo 
om actief bezig te zijn met de ener-
gietransitie van je buurt en maak het 
niet te groot!

Onze wens is, dat op termijn alle 
bewoners in de buurten in Oud 
Voorburg actief kennis maken met 
energietransitie-mogelijkheden en 
stappen zetten.

Voorzet voor extra blokje, desnoods 
alleen de laatste regel in een apart 
kader in bovenstaand stuk opnemen.

Vul de enquête in via 
bit.ly/3OCNwOZ (precies zo!), 
dan helpt u onze wijk te verduur -
zamen.

Het Huygens Festival kwam er ooit 
op initiatief van Noor Kamerbeek uit 
Voorburg. Zij werkte bij Radio 4 en 
vond dat de gemeente een festival voor 
klassieke muziek verdiende. In Delft 
was er ook een. “Kamerbeek vond een 
muziekfestival goed passen bij Voor-
burg, omdat er veel klassieke musici 
wonen”, vertelt festivalvoorzitter 
Annet Weijermars, die samenwerkt 
met circa 60 vrijwilligers. 

Potpourri-festival
Kamerbeek ging met haar idee naar 
toenmalig wethouder Tilly Zwarte-
poorte die zich er helemaal in kon 
vinden en later zelfs voorzitter werd 
van het festival. Dat mondde uit in 
het Huygens Festival dat vorig jaar 
ruim tweeduizend belangstellenden 
trok. “Het is een potpourri-festival 
voor klassieke en wereldmuziek, met 
ruimte voor poëzie en dans. Ook doen 

Zeventiende Huygens Festival 
moet beste tot nu toe worden
Voorburg is van donderdag 21 tot en met zondag 24 
september het misschien wel muzikale hart van 
Nederland. Markante plekken als Huygens Hofwijck 
en de Oude Kerk zijn het toneel voor het Huygens 
Festival waaraan bijna tweehonderd professionele en 
amateurmusici meedoen. Naast ons land, komen ze uit 
België, Polen, Hongarije, Tsjechië en Slowakije.

we aan talentontwikkeling. Zo begint 
het festival met musicerende jongeren 
en eindigt ermee”, legt Annet uit. 

Indiase dansen
Het evenement opent donderdag-
avond de 21ste met optredens van
jeugdensembles uit de eerderge-
noemde landen. Vrijdagavond wordt, 
omlijst met muziek en dans, de cul-
tuurprijs Leidschendam-Voorburg uit-
gereikt. “Nadat de focus de afgelopen 
twee jaar gericht stond op beeldende 
en podiumkunsten, staat dit jaar het 
thema ‘De kunst van het Schrijven’ 
centraal”, vertelt Annet. De dagen 
erna staan in het teken van optredens 
van jeugdige muziektalenten, Neder-
landse amateurmusici en koren. Maar 
ook van Indiase dansen en muziek uit 
Irak. De Vlaamse dichter Tom Lanoye 
is eveneens van de partij. Hij won 
ooit de Constantijn Huygens Prijs en 
werd recent in Frankrijk vanwege zijn 
oeuvre tot ridder ‘geslagen’. Het avond-
programma mag er eveneens wezen 
met een ‘luister lab’, ofwel een interac-
tieve muzieklezing. Hoogtepunt is de 
opera Euridice Orfeo, net als op vrij-
dagavond het optreden van de Dutch 
don’t Dance Division met het Alkyona 

Quartet. Verder kan iedereen onder 
het motto ‘Dromen’ meedoen aan een 
‘creatiewedstrijd’. Daarbij kun je aan-
geven in hoeverre het gepresenteerde 
muziekstuk jou inspireert. Vorig jaar 
stal een team van het Voorburgs ver-
zorgingstehuis de Vliethof de show 
met een video van Jungle Book. 

Minder prioriteit
En dat allemaal terwijl het Huygens 
Festival enkele jaren geleden in de 
knel raakte doordat de gemeente de 
subsidie halveerde, vertelt Annet. 
“In die tijd genoot cultuur naar 
mijn indruk minder prioriteit bij de 
gemeente. Het organisatiecomité 
besloot het Huygens Festival nieuw 
leven in te blazen en te modernise-
ren. In de coronajaren gingen we 
gewoon door. We wilden van het Huy-
gens Festival hét visitekaartje van 
Voorburg maken. Dat was best zwaar, 
maar we wilden ons laten gelden. 
Al met al is het goed gelukt, denken 
we. Steeds meer mensen weten het 
festival op waarde te schatten. De 
bekendheid ervan groeit. Er komen 
zelfs bezoekers uit Friesland en Lim-
burg. Ik denk dat we aardig op de 
kaart staan. Ook de samenwerking 
met de gemeente is uitstekend. De 
nieuwe wethouder Marcel Belt, met 
onder meer Kunst & Cultuur in zijn 
portefeuille, zorgt voor nieuw elan. 
Wat ons betreft wordt het komende 
festival de mooiste editie tot nu toe.”

OPROEP voor bewoners in de 
buurt gelegen tussen de Park-
weg, Laan van Nieuw Oosteinde, 
Broeksloot en Schellinglaan:

Foto: MG Fotografie/Michel Groen

http://www.huygensfestival
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De Michelinster is een onderschei-
ding voor een restaurant met een 
hoogwaardige keuken. Restaurants 
krijgen in de gelijknamige gids een, 
twee of drie sterren die gelden als 
belangrijke waardebepaling voor gas-
tronomische kwaliteit. De Michelin-
gids wordt in veel landen beschouwd 
als ‘autoriteit’ op het vlak van fantas-
tisch dineren. 

In de armen
Central Park kreeg de Michelinster 
op 24 april toegekend tijdens een 
bijeenkomst in het DeLaMar theater 
in Amsterdam. Daarbij werden de 
restaurants gepresenteerd die er een 
(of meer) hebben gekregen. “Ieder-
een, ook wij, was zenuwachtig. We 
hoopten dat onze naam zou worden 
genoemd, maar anderzijds ook weer 
niet om teleurstellingen te voorko-
men. Toen het gebeurde, vlogen mijn 
partner Joey de Kruijf en ik elkaar 
in de armen en vloeiden de tranen 
rijkelijk. Een soort droom kwam 
uit”, lacht Tamara die samen met 
Joey benadrukt dat de eer vooral de 
chefs Hette Hettema en Tim Bood 
toekomt. 

Soort magie
De dag erna werd hotel Central Park 
overspoeld door felicitaties. “Ach-
teraf gezien hebben we echter onvol-
doende genoten. Door de plotseling 

grote klandizie moesten we het reser-
veringssysteem stopzetten, anders 
hadden we het niet meer aangekund. 
We leefden in een soort magie. Ook 
het personeel was compleet overrom-
peld. Bij iedereen heerste ongeloof 
en stress. O jee, een ster…! We liggen 
onder een vergrootglas. Maar je ver-
liest ook mensen. Sommigen willen 
niet eten in een sterrenrestaurant. 
Te duur, vinden ze. Maar je krijgt er 
weer nieuwe gasten voor terug”, ver-
telt Tamara. 

‘Geheime operatie’ 
De keurmeesters van Michelin 
komen in een soort ‘geheime opera-
tie’ bij een restaurant langs. In het 
geval van Central Park schoven ze 
waarschijnlijk ergens in het najaar 
van 2022 aan, gist Tamara. “Ze reser-
veren nooit onder eigen naam, wat 
ook wel moet. Anders doet een res-
taurant tegen alle bedoelingen in 
extra zijn best. De Michelin-verte-
genwoordiger komt meestal twee of 
drie keer en bestelt á la carte. Zo kan 
hij goed oordelen. Tijdens het eten 
maakt hij foto’s en stelt vragen.” 

Bescheidenheid
Sinds Central Park de Michelinster 
heeft zit het bezoekersaantal in de 
lift. “Daarnaast willen leveranciers 
met ons samenwerken, omdat dit 
goed is voor hun naam”, weet Tamara. 

Nog steeds ongeloof bij Central Park  
over Michelinster
“Ik ben nog steeds veel informatie van die dag kwijt, zo 
verrast waren we. Een ster: we gelóófden het gewoon niet 
en nog steeds niet.” Maîtresse de maison Tamara Holwerda 
steekt haar enthousiasme niet onder stoelen of banken. 
Hotel Central Park aan het Oosteinde kreeg in april een 
Michelinster en staat nu vermeld in de wereldberoemde 
rode gidsen van het bandenconcern.

Het management hecht echter aan 
bescheidenheid. “De ster vormt een 
soort magie die zichzelf verkoopt, 
wat overigens niet betekent dat we 
de prijzen verhogen. We willen dat de 
mensen terugkomen. Tegen gasten 
die ons niet kennen zeggen we: 
‘ervaar ons, dan weet u wat we doen’. 

We zijn wie we zijn en willen dat onze 
gasten zich bij ons thuis voelen. Ze 
moeten het gevoel hebben écht uit 
te zijn. Bij ons zit je niet in een soort 
gareel. We zijn voor iedereen toegan-
kelijk, een grap moet kunnen. Door 
de ster staan we niet stil. We willen 
ons verder ontwikkelen.” 

Onder aanvoering van Corbulo, 
Romeinse legeraanvoerder, zijn 
bewoners van Voorburg West en Voor-
burg Oud op 16 mei 2023 naar de Raad-
zaal gelopen. De Geestbrug op slot, 
bijna 1 hectare minder groen langs 
de Maanweg en de Huygenstraverse. 
Symbolisch zijn 2.000 handtekenin-
gen en 680 zienswijzen overhandigd 
aan de fractievoorzitters.

Wel de lasten niet de lusten 
van een tram door voorburg west

Foto: Ap de Heus

Tamara (rechts) en Joey (links) met in hun midden de chefs  
Hette Hettema en Tim Bood. Foto Pascale van Reijn. 
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In december 2022 kondigde wethou-
der Keus een Actieplan Verkeersvei-
ligheid aan. In januari jl. hebben alle 
inwoners van LV op de website een 
zogenaamde “prikker op de kaart” 
kunnen invullen om aan te geven 
welke plekken als onveilig worden 
ervaren en een eventuele oplos-
sing kon daar ook worden ingevuld. 
1.400 inwoners hebben meegedaan 
waarvan 174 meldingen van zeer her-
kenbare situaties in Oud Voorburg 
zijn geregistreerd. 

Veel van de onveilige verkeerssitua-
ties in Oud Voorburg hebben betrek-
king op twee doorgaande routes, 
de Parkweg en de Wijkerlaan/Rem-
brandtlaan. Met de huidige inrich-
ting van de Parkweg blijft er hard 
gereden worden, de busstrook blijft 
gebruikt worden bij afslaand verkeer 
en oversteken bij de aansluitende 

wegen blijft gevaarlijk. Bovendien 
wordt de bestaande onveilige situatie 
bij station Leidschendam-Voorburg 
niet opgelost. Het is dan ook niet ver-
rassend dat de Parkweg niet voldoet 
een de richtlijn voor een Duurzaam 
Veilig Wegverkeer. De wijkvereni-
ging pleit voor een volledig nieuwe 
inrichting van de Parkweg, waarbij 
het vervallen van de busstroken en 
het invoeren van geheel of gedeelte-
lijk 30 km onderdeel van de oplossing 
kunnen zijn. 

De Rembrandtlaan/Wijkerlaan ten 
zuiden van de Rembrandtrotonde is 
al een 30 km zone maar wordt zo niet 
ervaren door het autoverkeer. Men 
rijdt te hard en geeft geen voorrang 
aan verkeer van rechts. De fietsstro-
ken zijn gevaarlijk smal terwijl deze 
onderdeel is van de Sterfietsroute 
vanuit Den Haag naar Leidschenveen. 

Actieplan verkeersveiligheid

De Maartensschool en het halen en 
brengen levert potentiële onveilige 
situaties op en tot slot vraagt ook 
de Rembrandtrotonde aandacht. 
Ook hier geldt dat een herinrichting 
nodig is om tot een goede oplos-
sing te komen. 

Korte termijnoplossingen kosten 
(veel) geld en de bijdrage aan de ver-
keersveiligheid blijft beperkt zolang 

In het coalitieakkoord 2022-2026 schrijft het nieuwe 
College van Burgemeester en wethouders wat hun 
missie en visie is voor de komende 4 jaar. In het akkoord 
worden 10 onderwerpen benoemd. Het bestuur van uw 
wijkvereniging wil de uitvoering van deze voornemens 
graag volgen. Om te beginnen met het onderwerp Vervoer, 
verkeer en bereikbaarheid. Een onderwerp waar in Oud 
Voorburg altijd wel over wordt gesproken. De wethouder 
die dit in zijn portefeuille heeft is Jeffrey Keus, wethouder 
namens Gemeentebelangen Leidschendam-Voorburg.

er geen langere termijnvisie is hoe 
dan de nieuwe inrichting eruit gaat 
zien. Daarom heeft het bestuur van 
uw wijkvereniging in aanvulling 
op de prikker op de kaart een brief 
geschreven aan wethouder Keus, 
waarin hiervoor aandacht gevraagd 
wordt. We begrijpen dat dat niet van-
daag of morgen te realiseren is, maar 
zonder zo’n langere termijnplan zal 
er nooit een goede oplossing komen.

In het algemeen zei iedereen dat 
de grootte van de nieuw geplante 
bomen na 5 jaar tegenvalt en niet is 
wat verwacht was. Woorden als iel 
en zielig worden gebruikt voor de 
omvang, zoals bij de school op de 
Van Deventerlaan. Men zei daarbij, 
dat het nog steeds jammer is dat de 
grote bomen daar verdwenen zijn.  
In de Laan van Swaensteijn zijn er 
gelukkig nieuwe boompjes geko-
men maar ze zijn erg nietszeggend 
ten opzichte van de grootte van de 
huizen. Daarnaast bloeien ze kort en 
niet zo rijk.

Hoe kijkt onze wijk 5 naar het 
groenplan en speciaal de bomen 
zoals het bijna 5 jaar later geworden 
is na project Groot onderhoud  
Van Deventerlaan in 2018?

Voor de Van Deventerlaan en het Van 
Deventerplein geldt nu dat dit bij erg 
warm weer nadelig is qua koelte in 
huis als je de nieuwe esdoornachtige 
boompjes vergelijkt met de oude Lin-
denbomen met de grote bladerkroon. 

Voor het Van Deventerplein is er  
veel veranderd. Van de drie in 
2018 geplante Japanse Sierkersen 
heeft één het niet gered en hier is een 
andere soort boom voor in de plaats 
gekomen. 
De beeldbepalende klimboom, die al 
slechter was, is door de natuur zelf in 
tweeën gescheurd in februari 2022. 

Vervangend zijn er, zonder over-
leg met omwonenden, drie bomen 
geplaatst. Dit geeft een rommelig 
beeld nu.
 
De biodiversiteit is afgenomen in 
de wijk. Eerst waren er meer soor-
ten vogels, vleermuizen en zelfs 
uilen te horen. 

De boomspiegels worden op diverse 
plekken door bewoners ingevuld. 
Dat wordt fijn gevonden. Hoe meer 
groen… hoe beter.
Loop eens gezellig door de wijk en 
bekijk deze. Wandel ook dan langs 
de Plaats van Middendorp want daar 
staan momenteel de boompjes in 
bloei met schattige roze bloempjes.

Daarvoor is er aan vier mensen in deze wijk gevraagd of zij 
hun indruk willen geven. 
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De Vliet is al lang een belangrijke 
trekvaart in Zuid Holland voor pas-
sagiers en goederen tussen Delft, Den 
Haag, Voorburg, Veur (de toen ook 
nieuwe sluis in de Leytsche Dam) en 
Leiden. In 1891 is de Vliet verbreed 
en verdiept. De bruggen zijn toen 

aangelegd als vaste bruggen. De Wij-
kerbrug naast het logement, uitspan-
ning en restaurant “De Wijkerbrug”. 
De Kerkbrug (of Dorpsbrug) bij het 
toen in de Kerkstraat aanwezige 
haventje, de Kerkhavensloot. Omdat 
vooral de schepen, ook die voor de 

groenteveiling langs de Vliet, groter 
werden zijn de vaste brugdekken 
van de Wijkerbrug en de Kerkbrug 
in 1919 vervangen door fraaie ijze-
ren ophaalbruggen.

Deze bruggen zijn nu rijksmonu-
menten en bij de restauratie van 
deze monumenten wordt de status 
behouden. Technisch onderhoud 
aan de brugaandrijving is nodig en 
de elektrische installatie als o.a. de 
bedieningskasten worden verplaatst 
naar minder zichtbare plaatsen. De 
monumentale uitstraling wordt zo 
versterkt. Tevens worden van de 
bruggen ook de sinds 1919 staande 
oude ijzeren “hameipoort” en de 
enkel blijvende rijstrook van het 
brugdek gerestaureerd en geverfd. 

De kademuren onder de Wijkerbrug 
en de Kerkbrug zijn door Delfland al 
in april 2023 hersteld. Het brugwach-
tershuisje wordt zo nodig gerestau-
reerd, maar de bediening op afstand 
met behulp van camera’s blijft. De 
prachtige monumentale hekken op de 
kademuren met de afrondingen voor 
de trekkabel van het trekjaagpaard 
langs de Vliet blijven ook behouden.

De Nieuwe Tolbrug over de Vliet 
in Voorburg-West van Westeinde 
naar de Westvlietweg bij Dorrepaal 
wordt eveneens gerestaureerd en 
zal vanaf november 2023 tijdelijk 
worden gesloten.

Bent u regelmatig brugrijder of 
brugwandelaar over de Vliet volg 
de ontwikkelingen via de website  
www.zuid-holland.nl en zoek op Groot  
Onderhoud Monumentale bruggen  
Voorburg

(bron historische gegevens: 
Kees van der Leer)

Restauratie van de rijksmonumenten 
Wijkerbrug en Kerkbrug
De komende zomer en nazomer moeten de bewoners van 
onze wijk enkele weken rekening houden met omleidend 
verkeer over de Vliet. De Provincie deelt mede de Kerkbrug 
in juli/augustus 2023 en de Wijkerbrug in september/
oktober 2023 6 tot 7 weken af te sluiten. De Kerkbrug in 
de zomervakantie omdat die veel wordt gebruikt door 
scholieren. De Wijkerbrug in de herfstvakantie. Het 
kan zijn dat u in die weken van en naar de Westvlietweg 
moet omlopen of omrijden. Voor het wandel, fiets en 
autoverkeer worden omleidingsroutes aangegeven.

In de december-editie volgt een 
artikel over de geschiedenis van 
de Kerkbrug en de Wijkerbrug. 
Hier alvast een sfeerplaatje.
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12.500 nieuwe woningen te voorko-
men. Maar door het voorkeurstracé 
zullen nieuwe knelpunten ontstaan. 
Bijvoorbeeld afsluiten Geestbrug 
voor autoverkeer. Waar gaat het ver-
keer richting Rijswijk naar toe?

De route naar station Voorburg loopt 
via de Maanweg naar de met zorg 
ingerichte groene Huygenstraverse. 
Daar zal voor de tram het watertje 
moeten worden gedempt en moeten 

grote bomen worden gekapt naast de 
traverse en op het talud van de NS. 
Op de Maanweg een lange “haltehap” 
uit de ecologische zone Broeksloot 
ter hoogte van de Melkwegstraat. In 
totaal bijna 10.000 m2 waardevolle 
groene buitenruimte zal verdwijnen.
Een gedetailleerd verkeersonderzoek 
naar de gevolgen is nog niet gedaan. 
Dat onderzoek zal gemeentegrenzen 
moeten overschrijden. 

Als u dit leest weten we of de gemeen-
teraden van Den Haag, Rijswijk en 
Leidschendam-Voorburg hebben 
ingestemd met het voorkeurstracé. 
Daarna begint de planfase. Dan zal 
blijken of het tracé echt te realiseren 
is. In die volgende fase zal ook nader 
verkeersonderzoek worden gedaan.

Op 16 mei 2023 was de vergadering 
van de Raadscommissie Omgeving. 
Voorafgaand aan die vergadering zijn 
bewoners uit Voorburg West en Oud 
naar de Raadszaal gelopen onder 
aanvoering van de Romeinse (lege-
raanvoerder) Corbulo. Symbolisch 
zijn de 2.000 handtekeningen en 
680 zienswijzen overhandigd aan de 
fractievoorzitters. Daarna het inhou-
delijk debat over het voorkeurs-
tracé voor de trams via de Maanweg, 

Huygenstraverse naar Voorburg sta-
tion en via de Voorburgse Binckhorst-
laan, Prinses Mariannelaan over de 
Geestbrug naar Rijswijk/Delft. Voor-
afgaand aan het debat hebben ook 
weer de samenwerkende organisaties 
ingesproken. 

De bedoeling van de nieuwe HOV 
is om de huidige knelpunten zoals 
het Rijswijkseplein op te lossen en 
nieuwe knelpunten door de bouw van 

Binckhorst bereikbaar
HOV linksaf naar Voorburg station 
en rechtsaf naar Rijswijk/Delft

Projekt Emmastraat
In november 2022 is het Emma-
straatcomplex definitief aangewe-
zen tot gemeentelijk monument. 
In mei 2023 is het langverwachte 
Monumentenpaspoort afgerond en 
openbaar geworden. Het pas-
poort is opgesteld om inzichtelijk 
te maken welke mogelijkheden er 
zijn om te voorzien in onderhoud 
en verduurzaming. Een handreiking 
om te streven de woningen aan te 
passen aan de huidige maatstaven.

Wooninvest (WI) lijkt niet in te zetten 
op het uitvoeren van groot onder-
houd. WI laat onderzoek doen naar 
noodzakelijk onderhoud. Woonin-

vest houdt spreekuur met alle indi-
viduele bewoners. Uit de individuele 
gesprekken komt naar voren dat er 
mogelijk nieuwe kozijnen komen 
met dubbel glas, keukens ouder dan 
25 jaar vervangen zullen worden, 
vochtproblemen worden verholpen.
WI komt na de zomer met een ver-
beterplan. Dat zal ook worden voor-  
gelegd aan de Welstands- en Monu-
mentencommissie. Het plan is dat 
WI met de werkzaamheden zal star-
ten in 2024.

Wat er in de toekomst zal gebeuren 
is nog niet aan de orde. Ook ver-
koop van het Emmastraatcomplex 

of per blok of per huis is nog steeds 
een optie. Aan een sociale woning-
bouwstichting, de gemeente, verze-
keringsmaatschappij, ontwikkelaar 
of de huidige bewoners.

Inmiddels zijn er dan 5 jaar verlo-
pen voordat er in 2024 eindelijk iets 
wordt gedaan aan het achterstallig 
onderhoud dat in 2019 al had moe-
ten gebeuren en alleen maar ern-
stiger is geworden. Inmiddels staat 
een groot aantal huizen leeg. Hui-
zen die niet beschikbaar zijn voor de 
vele woningzoekenden die dolgraag 
in zo’n bijzonder buurtje zouden wil-
len wonen.

Symbolische eerste spade de grond in voor Huygenstunnel
Een jaar na de oprichting zette de Initiatief Groep Huygenstunnel op 
13 maart 2023 symbolische de eerste spade in de grond. De IGH wil graag 
dat de A12 (Utrechtsebaan), het NS-treinspoor en de eventuele tramver-
binding naar Zoetermeer, ‘onder grond’ wordt aangelegd.
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Wijkblad Oud Voorburg is een 
uitgave van wijkvereniging Oud 
Voorburg en bestrijkt het gebied 
tussen de Vliet en de Broeksloot, 
station Voorburg en station 
Leidschendam-Voorburg. De 
vereniging vertegenwoordigt en 
behartigt de belangen van alle 600 
leden. Wilt u ook lid worden? Ga 
naar de website wvov.nl en schrijf u 
in voor minimaal €10 per jaar. Wilt u 
meehelpen, neemt u dan contact op 
met de voorzitter.

Wijkblad

Verschijnt 2 à 3x per jaar in een 
oplage van 4000 stuks en wordt 
huis aan huis in de hele wijk 
verspreid. 

Foto’s en tekst:
Ruud de Zwart, Anneloes Blok, 
Berthie de Zwart, Bram van 
Mannekens, Jack Oosthoek, Marga 
Beute-van Soest, Wim Jansen en 
Wilma Romeyn. Met veel dank aan 
de geïnterviewden.

Opmaak en druk: 

Verloop drukkerij Alblasserdam

Contact: Wijkvereniging Oud Voorburg
 p/a Park Vronesteyn 27
 2271 HP Voorburg
 info@wvov.nl

Website:  www.wvov.nl 

Bestuur
Voorzitter Anneloes Blok-de Jong
 Park Vronesteyn 27
 Tel: 06 2909 1966
 voorzitter@wvov.nl

Secretaris Diederik Visser
 diederik@xs4all.nl

Penning- Marga Beute–van Soest
meester Laan van Swaensteijn 19
 Tel: 387 15 60
 marga.beute@wvov.nl

Leden Berthie de Zwart-Nijhof
 Eemwijkstraat 8 
 Tel: 386 25 59
 berthiedezwart@casema.nl

 Bram van Mannekes
 Oosteinde 147 
 Tel: 369 48 19
 bram.vanmannekes@planet.nl

 Jeff van Zijl
 Jeffvanzijl@gmail.com

Wijkblad & Wilma Romeyn
Communicatie info@wvov.nl

Wijkagent:  Naomi Öz via www.politie.nl  
 (mijn buurt/wijkagenten) en 
 algemeen telnr. 0900-8844
 06-10318275

Gebiedsregisseur: Anne Hans
 300 90 77
 ahans@lv.nl

Contactpersonen Deelwijken

I Maarten Drabbe
 Laan van Oostenburg 36
 2271 AP Voorburg
 tel. 070-3878945
 mjdrabbe@xamprojects.nl
II Kees van der Leer
 Schoolstraat 45 
 Tel: 386 65 20
 keesvanderleer@gmail.com
III Oscar van Hemel
 Parkweg 131
 Tel: 06 22733151
 ovanhemel@gmail.com
IV Joke van Mannekes
 Oosteinde 147 
 Tel: 369 48 19
 jpkrn46@gmail.com
V vacature
VI Sweder van Voorst
 Laan van Leeuwesteyn 15
 Tel: 387 08 68
VII Berthie de Zwart 
 Eemwijkstraat 8 
 Tel: 386 25 59
 berthiedezwart@casema.nl
VIII vacature

Wijkcentrum De Oranjehoek
Oranje Nassaustraat 1 – Tel: 205 47 50

Gemeente Leidschendam-Voorburg
Meld- en Informatiecentrum – Tel: 14 070

Colofon en tot slot

Aubade Koningsdag

Algemene 
Ledenvergadering 2023
 
De algemene ledenvergadering van onze wijkvereniging 
vond, zoals gebruikelijk, midden april plaats in de 
Oranjehoek aan het Oosteinde. Heel fijn dat elk 
jaar weer trouwe leden onze vergadering bezoeken 
om ons bestuur décharge te verlenen. Dank aan de 
kascommissie c.q. Pieter van Daalen en Fred Ruoff. 
Jeff van Zijl is toegetreden tot ons 
bestuur. Naast Jeff blijven de be-
stuursleden Diederik Visser, Marga 
Beute-van Soest, Bram van Man-
nekes, Berthie de Zwart, Wilma Ro-
meyn en Anneloes Blok actief. 

Tijdens de vergadering werd een 
vooruitblik op 2023 gegeven. Er 
staat veel te gebeuren komend 
jaar met onderwerpen als Omge-
vingsvisie, de Vlietzone en de drei-
ging van een slipdepot, lightrail en 
de toekomst van ons tuindorp het 
Emmastraatcomplex. Onze com-
missie die zich bezighoudt met 
energietransitie is enorm actief 
en zal zeker in 2023 van zich laten 
horen. Zie voor actuele informatie 
onze website www.wvov.nl

Het bestuur maakt zich zorgen 
over een teruglopend aantal le-

den. Een ledenaantal van rond de 
600 blijft het uitgangspunt. Ge-
lukkig blijft Oud Voorburg enorm 
aantrekkelijk voor nieuwe bewo-
ners en daar wordt ook hard aan 
gewerkt door de wijkvereniging. 
De vraag is hoe nieuwe bewoners 
hiervan het belang te laten inzien, 
zodat ze lid worden. De wijkkrant 
wordt huis aan huis bezorgd en 
daardoor denken veel bewoners al 
lid te zijn van de wijkvereniging.

Aan het eind van onze ledenver-
gadering mochten we wethou-
der Marcel Belt verwelkomen om 
vragen te stellen en met hem in 
gesprek te gaan. Het werd een le-
vendig positief gesprek over hele 
diverse onderwerpen in de wijk. 
Veel dank aan onze wethouder.

Wilt u ook lid worden? 
Ga naar de website wvov.nl


